
PROTOKÓŁ Nr III/2006 
z sesji  Rady Gminy 

odbytej w dniu 11 grudnia 2006 
w siedzibie Urzędu Gminy 

 
Ad.1. 
Otwarcie obrad 
Przewodniczący Rady Gminy Marciszów Henryk Mazur , o godz.13.00 otworzył obrady sesji i po 

powitaniu jej uczestników również przybyłych przedstawicieli WZWiK stwierdził , że zgodnie z listą 
obecności w obradach uczestniczy 15 radnych , co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawo mocnych decyzji , listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu. 

Ad.2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący poprosił o uwagi do porządku obrad. 

Adam Ryżowski  Wiceprzewodniczący Rady Gminy  
Zwrócił się o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie : stanowieniu o kierunkach 

pracy Wójta Gminy Marciszów.  

Zdaniem radnego jest to bardzo poważna uchwała mówiąca o powołaniu Spółki z o.o.działającej pod 

firmą „Marciszowskie Wodociągi” dlatego prosi o powołanie najpierw komisji doraźnej spośród 

radnych w celu przepracowania  podnoszonych  propozycj w ubiegłej kadencji  tj.:oddania w 

dzierżawę  wodociągów , powołania spółki czy spowodowania sytuacji  żeby  Zgromadzenie 

Wałbrzyskie podeszło poważnie do Statutu. Ponadto zdaniem radnego działając zgodnie z § 99 Statutu 

Gminy nie została ona przeanalizowana przez Radę i Komisje, które jeszcze nie zostały powołane,  i 

radny nie wie jak to będzie funkcjonować, a  zdaniem radnego jest to już pokazanie kierunku działań. 
Proponuje, więc podjęcie tej uchwały po wcześniejszej jej analizie. 

Obecny w czasie obrad sesji mecenas Robert Greb ustosunkował się do wniosku radnego Adama 

Ryżowskiego zwracając uwagę radnych, iż zaproponowany projekt uchwały jest uchwałą intencyjną , 
który pozwala Radzie stanowić o kierunkach pracy, tak żeby Rada mogła się wypowiedzieć w tej 

kwestii na przyszłość. 
Wójt Gminy poinformował , że będzie temat omawiany , po powołaniu stałych Komisji. 

Radny Janusz Banasiewicz  
W swojej wypowiedzi wyjaśnił i przypomniał , że jako radny również poprzedniej kadencji w okresie 

12 miesięcy proszono jako Rada o przedstawienie, co zostało poczynione przez WZWiK w związku z 

podjętą uchwałą Rady dot.wystąpienia Gminy Marciszów  z WZWiK Wałbrzych. Wówczas WZWiK 

odpowiadał , że nie ma potrzeby rozmawiania z Radą na ten temat, ponieważ tryb uchwały biegnie. 

Osobiście pytał prezesów oraz Wójta Gminy , co się dzieje i czy jest robione coś  w kierunku 

określenia majątku Gminy ażeby mogła Rada ewentualnie decydować jednak nic się nie działo w tej 

kwestii, dlatego radny uważa , że ta uchwała przedstawiona w dniu dzisiejszym jest bardzo słuszna, bo 

nareszcie Gmina robi pierwszy krok w stosunku do wodociągów i zobaczymy, co będzie dalej. 

Natomiast do powstania spółki jest bardzo daleko , bo muszą być zbadane wszelkie aspekty do jej 

powstania ,a zaproponowana uchwała otwiera drogę , co pozwoli też na przekazanie społeczeństwu, w 

jakiej sytuacji Gmina się znajduje. 

Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Dodał , że poprzez podjęcie uchwały upoważnia się Wójta do zlecenia wykonania audytu , co pozwoli 

stwierdzić, jakie ewentualne koszty czekają Gminę w celu ewentualnego powołania spółki..I nie jest 

tak ,że nic nie wiemy w tej kwestii , bo wykonanie audytu będzie podsumowaniem rozpoczętych 

działań jak też umiejscowieniem Gminy w strukturach lub poza nimi.      

Radna Czesława Olejniczak  
Zaproponowała przełożenie podjęcia  projektu uchwały , zgłaszanej o jej wycofanie z obrad przez 

radnego Adama Ryżowskiego na następnej sesji w związku z  tym , że są przedstawiciele WZWiK. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , że skoro zgłoszono wniosek  musi zostać przegłosowany. 

Rada Gminy w głosowaniu 6 głosami „za”  wycofaniem z porządku obrad  projektu uchwały , 9 

głosami „przeciwnymi „, nie wycofała projektu uchwały w sprawie stanowienia o kierunkach pracy 

Wójta Gminy. 

Innych zmian do porządku obrad sesji nie zgłoszono. 

Rada Gminy w głosowaniu 12 głosami „za” , 2 głosami przeciwnymi / radna Jadwiga Adamczyk , 

radny Adam Ryżowski / , 1 głosem wstrzymującym przyjęła porządek obrad. 
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Ad.3.  
Przyjęcie protokołów z I i II sesji Rady Gminy. 
Protokoły zostały przyjęte jednogłośnie.  

Ad.4. 
Podjęcie uchwał w sprawach : powołania stałych Komisji Rady. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował o dwóch koncepcjach, czyli o pozostawieniu czterech 

Komisji takich, jakie działały w poprzedniej kadencji oraz powołaniu pięciu Komisji.   

Radny Andrzej Mitczak   
Wnioskował o powołanie Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska uzasadniając propozycje 

działaniem takich Komisji w ościennych gminach ponadto, uważa , że  jesteśmy w takim momencie 

gdzie z Unii rolnicy mogą otrzymać dużą pomoc, więc należałoby zrobić wszystko, aby podstawiane 

przez Unię środki zostały wykorzystane jest zdania, że taka Komisja miałaby pole do popisu ażeby 

pomóc rolnikom w ich pozyskaniu. 

Radny Adam Ryżowski  
Zaproponował powołanie następujących 5 stałych Komisji Rady : 

Rewizyjną , Oświaty, Sportu i Bezpieczeństwa, Infrastruktury Technicznej ,Budżetu Zdrowia i Opieki 

Społecznej oraz Komisję Rolnictwa i Ochrony Środowiska popierając uzasadnienie do wniosku 

radnego Andrzeja Mitczaka . 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie propozycje powołania do pracy w Radzie 5 Komisji. 

Rada w głosowaniu 5 głosami „za” , 10 głosami  przeciwnymi / H.Mazur, M.Dzik, T.Mospan, 

J.Banasiewicz,P.Gwóżdz, S.Solarz, Z.Siudak, M.Tomaczak, Z.Wesołowicz, W.Wróblewski / 

nie przyjęła powyższych propozycji. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie propozycje powołania 4 stałych Komisji Rady, 

którą radni w glosowaniu przyjęli 10 głosami „za” , 5 głosami „przeciw” / A.Ryżowski, J.Adamczyk, 

T.Borowy, A.Mitczak,  przyjęła propozycje powołania 4 stałych Komisji Rady. 

Następnie Przewodniczący  Rady Gminy zaproponował ustalenie ilościowego składu poszczególnych 

Komisji, proponując 5 osobowy skład Komisji Rewizyjnej zgodnie ze Statutem Gminy oraz 

zaproponował, aby w poszczególnych Komisjach pracowało maksymalnie do 8 osób. 

Innych propozycji nie zgłoszono  

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła propozycje Przewodniczącego Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady zaproponował zgłaszanie kandydatur do poszczególnych Komisji  

Komisja Rewizyjna  zaproponowano następujące kandydatury : 

1. Czesława Olejniczak            wyraziła zgodę 
2. Teresa Mospan                     wyraziła zgodę 
3. Piotr Gwóźdź                       wyraził  zgodę 
4. Stanisław Solarz                   wyraził   zgodę 
5. Zofia Wesołowicz                nie wyraziła zgody            

6. Tadeusz Borowy                  wyraził zgodę 
Innych kandydatur nie zgłoszono. 

Komisja Infrastruktury Technicznej  zaproponowano następujące kandydatury : 

1. Piotr Gwóźdź      wyraził zgodę 
2. Marian Dzik                          wyraził zgodę 
3. Janusz Banasiewicz              wyraził zgodę 
4. Zofia Siudak                         wyraziła zgodę  
5. Władysław Wróblewski        wyraził zgodę 
6. Zofia Wesołowicz                 wyraziła zgodę 
Innych kandydatur nie zgłoszono. 

Komisja Oświaty, Sportu i Turystyki  zaproponowano następujące kandydatury : 

1. Zofia Siudak                           wyraziła zgodę 
2. Czesława  Olejniczak             wyraziła zgodę 
3. Monika Tomczak                   wyraziła zgodę 
4. Janusz Banasiewicz                wyraził zgodę 
5. Henryk Mazur                         wyraził zgodę                                
Komisja Rolnictwa i Komisja Rolnictwa i Budżetu zaproponowano następujące 

kandydatury : 

1.Monika Tomczak                   wyraziła zgodę  



 

-3- 

2.Teresa Mospan                     wyraziła zgodę 
3.Władysław Wróblewski       wyraził zgodę  
4.Marian Dzik                             wyraził zgodę 
5.Stanisław Solarz                       wyraził zgodę 
6.Jadwiga Adamczyk                  wyraził zgodę  
7.Tadeusz Borowy                      nie wyraził zgody 

8.Andrzej Mitczak                      wyraził zgodę   
9.Adam Ryżowski                      wyraził zgodę 
10.Zofia Wesołowicz                  wyraziła zgodę  
W związku z podaniem 9 kandydatur w skład Komisji Rolnictwa i Budżetu Przewodniczący Rady 

Gminy stwierdził ,że należy przeprowadzić głosowanie nad poszczególną kandydaturą. 
1. Monika Tomczak               12 „za” , „ 2 przeciwne ,       1 „wstrzymujący” 

2. Mospan Teresa                   11 „za” ,   3” przeciwne”          1 „wstrzymujący”, 

3. Władysław Wróblewski     14 „za”    0 „przeciwnych „ , 1 „wstrzymujący” 

4. Marian Dzik                       10 „za”    1 „przeciw „           4 „wstrzymujących” , 

5. Stanisław Solarz                12 „ za „  0 „przeciwnych” ,   3 „wstrzymujące”  

6. Jadwiga Adamczyk           11 „za” ,   0 „przeciwnych „,   4 „wstrzymujące” 

7. Andrzej Mitczak               10 „za” ,   0 „przeciwnych „    5 „wstrzymujących „ 

8. Adam Ryżowski               12  „za”    0 „przeciwnych „ ,  3 „wstrzymujące” 

9. Zofia Wesołowicz              9 „za”      0 „przeciwnych „ ,  6 „wstrzymujących „ 

W związku z tym , że radna Zofia Wesołowicz otrzymała najmniejszą ilość głosów tj.9  

nie weszła w skład Kom misji Rolnictwa i Budżetu w związku, z czym skład Komisji Rolnictwa i 

Budżetu weszli następujący radni : 

1.Monika Tomczak 

2.Mospan Teresa 

3.Władysław Wróblewski 

4.Marian  Dzik 

5.Stanisław Solarz 

6.Jadwiga Adamczyk  

7.Andrzej Mitczak 

8.Adam Ryżowski 

Radna Czesława Olejniczak wnioskował o uzupełnienie składu Komisji Oświaty , Sportu i Turystki  

o radną Zofię Wesołowicz, która wyraziła zgodę. 
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła wniosek radnej Czesławy Olejniczak. 

- projekty uchwał w sprawie powołania stałych Komisji rady Gminy.  
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie blokiem projektów uchwał w sprawie 

powołania stałych Komisji Rewizyjnej, Infrastruktury Technicznej, Oświaty, Sportu Kultury i 
Turystyki , Rolnictwa i Budżetu zapoznając z ich treścią. 
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekty uchwała, które stanowią załącznik nr 3, 4, 5, 

6. do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował , że Przewodniczących Komisji spośród jej członków 

wybiera się na pierwszych  posiedzeniach zwołanych przez Przewodniczącego Rady Gminy. 

- projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków , które nie wygasają wraz z upływem  
  roku budżetowego 2005  
Skarbnik Gminy wyjaśniła radnym , że w uchwale chodzi o nie wykonanie w b.r. dwóch  dróg w 

Wieściszowicach i Pastewniku podając przyczyny ,dlatego zwraca się z prośbą o przyjęcie tego 

projektu przez Radę , iż wydatki nie wygasają , a są przekazany na oddzielny rachunek bankowy, z 

którego w roku następnym realizuje się wydatek. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy zapoznał radnych z treścią projektu uchwały , która została przyjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

- projekt uchwały w sprawie wysokości diet miesięcznych przysługujących radnym oraz  
   zasad   jej wypłacania. 
Przewodniczący zwrócił się do radnych  o uwagi. 

Radna Czesława Olejniczak 
Uważa, że propozycja podwyższenia 20 zł zgodnie z  projektem uchwały w stosunku do wysokości 

diet poprzedniej kadencji jest zbędna , bo tylko będzie budziła niezdrowe uwagi ze strony  
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mieszkańców  tym bardziej ,iż mówi się ,że podatki wzrosły ,a kwota ta nie będzie miało zdaniem 

radnej znaczenia, jeżeli nie zostanie wprowadzona, dlatego proponuje pozostawienie diet na wysokości 

ubiegłego roku. 

Radny Marian Dzik  
Wnioskował o zmniejszenie diet do kwoty 100 zł. 

Radny Andrzej Mitczak 
Wnioskował, aby radni pracowali społecznie. 

Radny Janusz Banasiewicz    
Zwrócił się z zapytaniem do Przewodniczącego Rady Gminy czy znane są wysokości diet gminach 

ościennych. 

W odpowiedzi Przewodniczący Rady Gminy poinformował , że dokładnych wysokości nie zna jednak 

wie , że Gmina Marciszów jest jedną z Gmina , która ma najniższe stawki w całej Polsce. 

Innych propozycji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie najdalej idącą propozycję, czyli projekt uchwały  

który radni posiadają  i zapoznał z jej treścią. 
Rada Gminy w głosowaniu 10 głosami „za” , 3 głosami „przeciwnymi , / Adam Ryżowski, Andrzej 

Mitczak, Jadwiga Adamczyk/ , 2 głosami wstrzymującymi się przyjęła projekt uchwały , która stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu.                

- projekt uchwały w sprawie stanowienia o kierunkach pracy Wójta Gminy  
Przewodniczący Rady Gminy zapoznał z treścią projektu uchwały. 

Radny Adam Ryżowski  
Ponieważ Rada nie wycofała projektu uchwały z porządku obrad sesji radny  w dalszym ciągu 

twierdzi,  że logicznym byłoby najpierw określić sposób wykonania tej uchwały skoro nie to  uważa, 

że przyjdzie czas , że Rada będzie zastanawiać się jednak, co , z tą sprawą zrobić, ale to dopiero czas 

pokaże. 

Rada Gminy w głosowaniu 9 głosami „za” , 4 głosami „przeciwnymi” / Adam Ryżowski, Andrzej 

Mitczak, Jadwiga Adamczyk, Tadeusz Borowy/ , 2 głosami „wstrzymującymi” przyjęła projekt 

uchwały , która stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

Radny Andrzej Mitczak 
Uważa, że skoro na sali obrad są przedstawiciele WZWiK to chciałby otrzymać wiadomości n/t 

podjętych kroków, ponieważ Rada na koniec roku będzie podejmować następną uchwałę, więc 

powinna znać sytuację. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Zwrócił się z zapytaniem do radnego, jaką uchwałę będzie Rada podejmować przypominając , że Rada 

już podjęła uchwałę o wycofaniu się ze Związku prawie rok temu. 

Radny Adam Ryżowski  
Zwrócił się z zapytaniem do Wójta Gminy w związku z wygaśnięciem uchwały poprzedniej Rady 

Gminy dot. wystąpienia ze Związku jak będzie wyglądała dalsza współpraca i na jakich zasadach 

będzie wszystko działało. 

Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
W odpowiedzi odesłał radnego do dyskusji prowadzonej na ten temat ,gdzie było wszystko 

wielokrotnie dyskutowane i zapisane w protokołe. Będzie jednak próbował nawiązać współpracę po 1 

stycznia 2007 r i być może ta współpraca się ułoży. Jako znacząca Gmina zaopatrywania Wałbrzych w  

wodę będzie próbował różnych metod, jedną z pierwszych będzie propozycja dzierżawy na zasadach, 

jakie wspólnie wypracujemy. Powracając do grudnia roku 2005 gdzie padło więcej deklaracji ,być 
może wystąpienie Gminy ze Związku spowoduje zastanowienie się nad tym jak dokonać zmiany 

statutu , który ni jak ma się do obowiązującej ustawy, co nie powinno mieć miejsca i chodzi Wójtowi o 

to żeby wreszcie dokonać zmian statucie WZWiK , który będzie w jakikolwiek sposób 

satysfakcjonował Gminę Marciszów. Dziwi się niektórym radnym , że po dwu letniej batalii 

stwierdzają , że nic na ten temat nie wiemy. Tym czasem płacimy taką samą cenę wody jak pozostali 

członkowie Związku. Stwierdził , że zlecenie audytu pozwoli na określenia Gminie, w jakiej sytuacji 

się znajdujemy. 

Przypomniał o przekazywaniu radnym informacji po każdym posiedzeniu Zgromadzenia i Zarządu 

WZWiK i jeżeli radni w dalszym ciągu chcą tych informacji to być może obecni na sali prezesi jej 

udzielą, bo Wójt  dowiedział się w dniu wczorajszym WSA umorzył postępowanie złożone przez 

Związki Zawodowe, o czym tu nie mówiono, dlatego chciałby również znać informacje na ten temat 

zwracając się o nią również do obecnych prezesów. 
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Nie widzi przeszkód żeby Komisja Infrastruktury Rady Gminy , która w swojej działalności zajmuje 

się wodociągowaniem wsi zajmie się tym tematem w najbliższym czasie. 

Osobiście od jutrzejszego dnia będzie poszukiwał firmy , która wykona audyt, o , którym wspominał 

po  to,  aby Rada miała jeszcze większą wiedzę na ten temat i przypomniał , że dzień 31 grudnia 2006 , 

to ostatni dzień Gminy Marciszów jako członka WZWiK. jeżeli nic się nie zmieni. 

Radny Adam Ryżowski  
Stwierdził, ze od 1 stycznia nie posiadał żadnych informacji, co robi Gmina w tym temacie , bo co się 
dzieje w Wałbrzychu radny dowiadywał się własnymi ścieżkami , które jednak były inne od 

przedstawianych przez przedstawicieli Gminy ,a dziś stawia się sprawę tworzenia spółki z o.o.i pyta, 

dlaczego nie inną ? , obawia się , że może zostać wydatkowana potężna kwota na wykonanie audytu , 

który nie spełni swojej roli  i co wówczas będzie, dlatego chce wiedzieć więcej na ten temat.  

Radny Andrzej Mitczak 
Przypomniał o pewnych uzgodnieniach, dlatego jako radny uważa , że ma prawo wiedzieć 
dlaczego nie doszło do nich i dlaczego nie zostały zrealizowane. 

Henryk Mazur Przewodniczący Rady Gminy   
Przypomniał o zapraszaniu przedstawicieli zarówno WZWiK jak i WPWiK na obrady sesji 

informując ile razy przybyli przedstawiciele i poinformował,  że w dniu dzisiejszym otrzyma przed 

obradami sesji materiały, z WPWiK  , których nie miał okazji się zapoznać.   
Piotr Głąb  Prezes WPWiK Spółki z o.o. Wałbrzych  
Poinformował, że materiały, o , których wspomniał Przewodniczący Rady to materiał analitczny spółki  

które przygotowała Spółka w związku z dzisiejsza sesją. 
Przypomniał , że przyjeżdżał wielokrotnie do Marciszowa czy proszony , czy nie by wyjaśniać sprawę 
wystąpienia Gminy z WZWiK ,a przy okazji sporządzono zobowiązanie utrzymania integralnej części , 

a głównie zakładu w , Marciszowie , który jest dostawcą strategicznym wody. 

Ponadto podjęto zobowiązania, z czego się nie wycofuje ,że przez okres 4 lat będą wykonywane 

inwestycje na terenie Gminy Marciszów zakładając na ich wykonanie po 1 ml rocznie i są to znaczące 

środki. 

Było to cały czas aktualne i podtrzymywane na posiedzeniach Zarządu , że 1.300 ml w r. b  i 1.300 ml 

w następnych latach dla Gminy  pod warunkiem , że Gmina Marciszów będzie realizować te 

inwestycje bez różnicy , czy będą to wodociągi Świdnik, czy Ciechanowice ,czy na generację 
oczyszczalni, bo spółka chciała się dostosować do wymogów Gminy. Jednak Wójt podkreślał, że nie 

było możliwości ich  realizacji  , bo nie było przygotowanej dokumentacji nie wyszedł wniosek 

norweski, chociaż w miesiącu wrześniu dowiedział się , że dokumentacja na wodociągowanie 

Świdnik jest gotowa jednak ze strony Wójta sygnalizowano, że w budżecie Gminy w b.r.nie 

zostały przewidziane odpowiednie środki na współinwestowanie realizacji tych inwestycji  
Jednak prawda jest taka, że spółka , co również znajduje swoje odzwierciedlenie w protokołach w 

dalszym ciągu ma środki na inwestycje, o czym Wójtowi Gminy za każdym razem na posiedzeniach 

informował i zdaniem prezesa nie było takiej woli Wójta, aby z nich skorzystać jak wspomniał  

przedkładając różne argumenty m.in. brak środków we własnym budżecie czy brakiem dokumentacji. 

Podkreślił ponownie , że środki są i na przyszły rok są zakreślone i zawsze do wykorzystania. 

Materiały, które dostarczył przed sesja zostały sporządzone, kiedy dowiedział się o tym ,że ma być 
podjęta decyzja na sesji odnośnie przyszłości wodociągów marciszowskich. Poprosił o możliwość 
przedstawienia radnym przygotowanych materiałów i stwierdził , że powinny one zostać 
przeanalizowane przed podjęciem uchwały.  

Radny Janusz Banasiewicz  
W swojej wypowiedzi stwierdził , że jest zaskoczony wystąpieniem prezesa spółki, ponieważ jako 

radny również poprzedniej kadencji pamięta jak przedstawiciele Wodociągów byli, wielokrotnie 

zapraszani , a radny osobiście zadawał pytania o sytuację i słyszał wówczas odpowiedź , że nic się nie 

dzieje , a Rada Gminy Marciszów najprawdopodobniej wycofa uchwałę w spr. wystąpienia ze 

Związku. Nagle w dniu dzisiejszym zjawia się duża grupa przedstawicieli i chce Radzie powiedzieć, 
czego nie zrobiono od stycznia. Zwrócił się z zapytaniem, o jakich pieniądzach prezes mówi i kto o 

nich wiedział bo Rada nie miała żadnego sygnału , że wodociągi mają dla naszej Gminy jakieś 
pieniądze. 

Wiadomym było , że dokumentacja na oczyszczalnię jest, do czego wodociągi nie dołożyły nic  a dziś 
chce spółka dać 1.300 ml. W u.r. w grudniu rozmawiano wspólnie , że takiej inwestycji wodociągi nie 

użdwignął i sama Gmina musimy ją wykonać. Przypomniał jak w żółwim tempie przebiega 

wodociągowanie Wieściszowiec  projektowane przez spółkę na odcinku 700 m  i za jakie duże środki , 

a mogła  
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kosztować o wiele taniej i w jakich  warunkach m.in. brak zaprojektowania przyłączy czy konieczność 
wypłacania odszkodowania dla rolników. 

Dziś sprawa wróciła do Gminy tak, więc pyta, jakim spółka jest partnerem ?  dlatego zdaniem radnego 

być może podjęta w dniu dzisiejszym uchwała o stanowieniu o kierunkach pracy Wójta Gminy da coś 
do zrozumienia prezesom , że należy rozmawiać z Marciszowem, a nie wskazywać na Związek gdzie 

mamy tylko 2 przedstawicieli. 

Prezes WPWiK Piotr Głąb 
Poprosił żeby nie utożsamiać Związku ze spółką , bo spółka dba o interes  swoich dostawców wody 

oraz konsekwencje wynikające z ewentualnej  realizacji uchwały. W sprawie realizowanych inwestycji 

w pewnym stopniu zgodził się , że rozpoczęto je w sposób nieprzygotowany.Natomiast w sprawach 

mających powstać inwestycji i przeznaczonej na nie kwoty   4 mln w Gminie Marciszów , co zostało 

zapisane ,a  o czym Wójt wie to  radny nie powinien wyrażać zdziwienia , że są na to  pieniądze. 

Poparł też wypowiedź radnego Adama Ryżowskiego i osobiście również uważa , że uchwała powinna 

zostać uchwalona przed zapoznaniem się z przygotowanym przez spółkę materiałem. 

Zarysował konsekwencje wystąpienia ze Związku Gminy Marciszów w związku z relacjami, jakie są 
między Gminą ,a spółką i Związkiem. Po pierwsze przestaną Gminę obowiązywać obowiązujące w 

Związku taryfy dopóki nie będą rozstrzygnięte kwestie majątkowe to właścicielem pozostanie spółka , 

aż  zostanie  przekazanie czy odzyskanie przez Gminę Marciszów majątku , który został włożony do 

Związku i w dużej części włożony aportem do spółki. 

Dlatego budynki i budowele na tym terenie owszem  są własnością gminy, ale całe wnętrze i 

urządzenia są własnością spółki i nie stanie się inaczej od 1 stycznia 2007. 

Ponadto poinformował , że w statucie WZWiK jest określony podstawowy rygor w tej kwestii a 

mianowicie to , że  żadna z gmin nie może  wypowiedzieć tej sytuacji , bo są konsekwencje 

wystąpienia. Pomimo wszystko Spółka po 1 stycznia będzie mieszkańcom świadczyć usługi, czyli 

dostawę wody i odbiór ścieków i na podstawie sporządzonych na dzień dzisiejszy materiałów jest 

pokazane, jaki jest poziom oferowanych usług. Analizując materiał szczegółowo przedstawił sytuację 
oraz procedury dot. świadczenia usług.     

Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Stwierdził, że jest niegodziwością ze strony prezesa  dostarczać przed rozpoczęciem sesji materiały i 

uważa, że nie można tuż po podjęciu uchwały intencyjnej analizować tak poważnych  materiałów 

analitycznych , bo wymaga to poważnego podejścia do sprawy. 

Prezes Piotr Głąb 
Nie chciał tak robić skoro jednak została najpierw podjęta uchwała to robi to po jej podjęciu. 

Ponadto uświadomił radnych , że Wałbrzych  może mieć wodę nie tylko z Marciszowa i może Gminę 
czekać taka sytuacja , że mając zasoby wody nie będzie miał, komu tej wody sprzedać. 
Poinformował , że wchodzi Fundusz Spójności , który jest w zasięgu za około 12 miesięcy i niebawem 

odbędzie się spotkanie przedstawicieli gmin, dlatego podejmowane obecnie decyzje burzą pewien 

układ. Przyznał również , że Gmina Marciszów w pierwszym etapie nie była potraktowana poważnie, 

ale obecnie są poważne środki, które w najbliższym czasie w Funduszu Spójności ruszą , a jak po nie 

Gmina nie sięgnie za dwa trzy lata będzie żałować tych decyzji , dlatego prosi nie dawać wiary 

fałszywym prawdom , że sprzedaż wody da zyski napiętemu budżetowi Marciszowa.  

Henryk Mazur Przewodniczący Rady Gminy  
Przypomniał jak prowadzone są inwestycje na ternie naszej Gminy i obawia się , że za tą kwotę 4 mln 

to można wykonać 1 km drogi. 

Radny Janusz Banasiewicz 
Chciałby najpierw dokładnie przeanalizować dostarczone przez spółkę materiały, a  później 

dyskutować.Ponadto przypomniał , że najważniejsza uchwała w tej sprawie tj. o wystąpieniu ze 

Związku była przedłużana o rok i nic się nie zmieniło, więc prosi o nie mówienie , że w dniu 

dzisiejszym Rada podjęła najważniejszą uchwałę w tej sprawie. Są to kolejne obietnice , dokumenty, 

dlatego skoro spółka posiadała takie środki z przeznaczeniem dla Marciszowa to, dlaczego nie przelała 

je na konto naszej Gminy . 

Prezes WPWiK Piotr Głąb 
W odpowiedzi poinformował , że musi najpierw ruszyć inwestycja i wówczas na podstawie zawartego 

porozumienia mogą przelać te środki dla Gminy. Ponadto sprawa wystąpienia ze Związku to 

uregulowania pomiędzy WZWiK ,a Gminą , bo Spółka jest tylko wykonawcą. Ponownie stwierdził, że 

spółka  
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środki finansowe posiada  i chcą je wykorzystać na inwestycje na terenie Gminy, Marciszów ale nie 

było  klimatu do tego , chęci , woli  jak też porozumienia  ze strony Wójta Gminy. 

Stefan Zawierucha Wójt Gminy 
Ubolewa, że prezes za wszystko obwinia Gminę – Wójta, ale zdaniem  Wójta dobrze jest mówić to 

szczególnie nowym radnym , którzy jeszcze nie znają sytuacji i oczywiście odrzuca powyższe 

stwierdzenia prezesa. 

Poinformował , że  4 miesiące temu  do WZWiK zgodnie ze statutem wysłał pismo  z prośbą o podanie 

informacji o nowo zatrudnionych pracownikach od 30 czerwca 2005 r do dnia 30 września 2006 r oraz 

o powołaniu komisji w celu rozpoczęcia wstępnych czynności przejmowania , do dziś brak reakcji. 

Dziś mówienie o pieniądzach , że są owszem, ale wirtualne i każdy dobrze wie , że Gmina nie może 

rozpocząć żadnego zadania bez ogłoszenia i przeprowadzenia przetargu oraz zabezpieczenia w 

budżecie środków na to zadanie. 

Nigdy jednak nie usłyszał na żadnym posiedzeniu Zarządu , że Gmina może przejąć pieniądze,  o, 

których dziś mówi prezes. 

Jest dokumentacja na wodociągowanie Świdnika, co mogło być wkładem i nigdy nie stwierdził,  że 

Gmina nie ma środków , bo równie dobrze mogły one być z Funduszu. 

Twierdził natomiast , że najlepszym wyjściem mogło być podstawienie środków dla Gminy, z czym 

dobrze by sobie poradził.        

Prezes jednak nie poinformował, że musi to robić Związek, bo Gmina nie może. 

Przygotowane materiały przez spółkę na dzisiejszą sesję, w, których jest mowa o 400 % stratach 

spowodowanych przez Gminę Marciszów  nie jest prawdą o czym trzeba widzieć. 
Mimo wszystko zamierza rozmawiać ze spółką na temat formy  współpracy,  o czym sygnalizował już 
osiem miesięcy temu na Zarządzie prosił też o nie chlorowanie wody w Marciszowie ponieważ psuje 

to całość. Jest daleki od oskarżania w jakikolwiek sposób jednak fakt jest  taki , że  przez dwa lata nie 

działo się  nic. Osobiście uważa, że  swojej strony zrobił wszystko zgodnie ze statutem i jeżeli są 
jeszcze te pieniądze to proponuje przekazać je na konto Gminy , bo bez nich nie może ogłosić 
przetargu Ponadto uważa , że za przysłowiowe „pięć dwunasta „ nie należy podnosić larum i kolejny 

rok straszyć , że za dwa , czy trzy lata może być to czy tamto. Zdaje sobie sprawę i powtarzał to byłej 

Radzie , że wystąpienie ze Związku nie może spowodować pogorszenia dostaw wody , bo nic się nie 

zmieni z dnia 31 grudnia na 1 stycznia 2007 r , bo dalej ta woda będzie płynęła. Marciszów zaopatruje 

także Podzamcze i Piaskową Górę w Wałbrzychu, ale największe straty są generowana w Wałbrzychu  

rozumiejąc uwarunkowania  nie oznacza to , że Marciszów ma dokładać w jakiejś formie. Prosił rok 

temu żeby w u.r. wspólnie dokonać zmiany statutu tak się nie stało razem jest to już 7 lat i nic nie dało 

się zrobić, więc ,co Wójt ma odpowiedzieć na pytanie radnym , mieszkańcom, dlaczego płacimy tyle 

za wodę. Bardzo boi się drastycznej ceny wody,  

a nie spłacając inwestycji Gmina może być zależna od Wałbrzycha przez okres 25 lat. 

Więc jeśli tak ma wyglądać współpraca to nie odważyłby się Gminę w coś takiego wplątać. 
Dlatego być może uda się polepszyć sytuację występując ze Związku i nikt Wójta nie przekona , że 

przetłoczenie wody w Marciszowie będzie kosztowało tyle samo, co na odległość 25 do 30 km. 
Odrzuca, więc wszelkie stwierdzenia , że Gmina nie ma środków , bo wielokrotnie ze Skarbnikiem i 

radnymi rozmawiał i one są zapisane na papierze , co jednak nie upoważnia do ogłoszenia przetargu. 

Mówienie , że Gmina nie posiada dokumentacji  jest kolejnym przekłamaniem , bo dokumentacja jest 

na Świdnik ,a niebawem będzie na Domanów i Pastewnik. Na koniec zwrócił uwagę na to, że, 

przedstawiciele wodociągów mogli powiadomić , że przyjeżdżają  z materiałami wówczas z 

Przewodniczącym Rady Gminy poprosiłby specjalistów o przeanalizowanie tych materiałów , bo  

mówienie , że Marciszów generuje takie stary jest nieprawdą i prosi mówić o faktach i nie tworzyć  
nieprawdziwych. 

Radny Adam Ryżowski  
Podsumowując dotychczasową dyskusję zwrócił się z prośbą o to, żeby Wałbrzych  się nie uprzedził 

do Marciszowa i odwrotnie, bo nie można sobie zamykać drogi , bo nie wiadomo, co  

będzie , bo radnemu w obecnej powstałej sytuacji narodziło się setki pytań w szczególności jak to 

wszystko będzie jak spółka będzie pracowała. Informacje były, jakie były  przekazywane  

poprzedniej Radzie, dlatego wnioskował o wycofanie uchwały z porządku obrad sesji żeby Komisja 

Infrastruktury mogła zająć się tą sprawą i byłby czytelny jej obraz i wyrobiony punkt widzenia na tą 
sprawę. Tym czasem radny nie ma wyrobionego punktu widzenia i nie wie jak ta spółka będzie 

pracowała , a jak się okaże , że będzie to też spółka dla Wałbrzycha to trzeba będzie współpracować ,a  
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w obecnej sytuacji oskarżania się na wzajem nie jest to możliwe , zdaniem radnego wina leży po obu 

stronach może to stwierdzić z perspektywy bycia radnym przez wiele kadencji. 

Henryk Mazur Przewodniczący Rady Gminy   
Stwierdził, że można z protokołów poprzedniej kadencji wyczytać jak często zbierał radny Adam 

Ryżowski głos negatywny w stosunku do WZWiK ,a dziś staje po stronie WZWiK. 

i przypomniał ponownie , że wodociągi miały cały rok do działania i nie zrobiły nic , a zbliża się 
kolejny rok , a wodociągi przypomniały sobie o Marciszowie. 

Radna Jadwiga Adamczyk 
Jest zaniepokojona powstałą sytuacją, ponieważ relacje między Gmina ,a wodociągami są sprzeczne  
i zwróciła uwagę na  zaplanowane  900 tys w budżecie w 2006 r z przeznaczeniem na wodociągowanie, przy 
czym nie sięgnęliśmy po środki z Wałbrzycha , a wręcz odwrotnie Rada starała się te środki przeznaczać na inne 
cele, wyraziła, więc swoja obawę czy będzie Gmina w stanie udżwinąć ten ciężar.  
Skarbnik Gminy Krystyna Magda  
Uświadomiła uczestnikom obrad sesji jak to jest z obietnicami wodociągów informując , że w 2004 r Związek miał 
dofinansować wodociąg w Sędzisławiu , Gmina ogłosiła przetarg podpisała umowę z wykonawca, a  za 2 
miesiące wodociągi poinformowały , że dofinansowania nie będzie, bo nie mają środków. Gmina mając umowę z 
wykonawcą ,po przetargu musiała zapłacić z własnych nawet w sytuacji choćby miała „wygrzebać je spod 
ziemi”. 
Dlatego dopóki Gmina nie ma porozumienia i przekazania na rachunek środków nie będzie wierzyć , że 
je otrzyma. Przybliżyła procedurę rozliczania środków. 
Prezes WPWiK Piotr Głąb 
Ustosunkował się do wypowiedzi zarówno Wójta Gminy jak i Skarbnika Gminy n/t podstawienia środków  
informując, że też tak nie może robić , że bez podpisanego porozumienia , które nie zostało 
przedstawione przez  Gminę. 
Na zadane pytanie Skarbnika Gminy  czy dziś mogą wpłynąć środki, na wodociągowanie Świdnika  na 
konto Gminy  -  prezes odpowiedział, że jest to nowy element sprawy ,a ponadto jak otrzymają 
propozycje ze strony Gminy  to ona zostanie rozważona, chodzi o kwotę 1300 ml, z, której Gmina w 
2006 r nie skorzystała.  
Wójt Gminy  
Zwrócił się z zapytaniem do prezesa w spr. ISPA , w związku z wystąpieniem o przedłużenie terminu 
płatności  i  jaki jest brak własny Wałbrzycha oraz skąd Wałbrzych je weźmie. 
Prezes poinformował , że  z kredytu na 25 ml , promesy, i uzupełniającego z Banku Ochrony Środowiska  
Wójt zadał to pytanie , bo wie że spłata kredytu został przesunięta , a 2007 r  i zgodnie ze statutem wystąpił o 
informacje aby móc zrozumieć , że cena wody w Marciszowie jest  w wysokości  00  i nie otrzymał żadnej 
odpowiedzi. 
Prezes sprostował kwestię ewentualnej zmiany w statucie informując , że to nie przewaga  głosów przedstawicieli 
Zgromadzenia decyduje o przegłosowaniu jakichkolwiek zmian w statucie, lecz  prawo 
mówi , że przecinek , nad czym osobiście ubolewa. Stwierdził  też z całą odpowiedzialnością, że spółka będzie 
dążyć za wszelką cenę żeby zróżnicować cenę wody.  
Koszty wody zostały jednak rozłożone proporcjonalnie do produkcji wody i sieci wodociągowej i ten 1% przychodu 
w Gminie spowoduje to , że taryfa będzie taka, jaka jest. Dodał, że to , iż  jest woda na tym terenie to nie znaczy , 
że będą same zyski , bo może tak być , że Gmina zostanie z problemem namiaru wody, z , którą nie będzie 
wiedziała, co zrobić. 
Zapoznał z aktualnym stanem parku maszynowego , który jest zregenerowany i powinien zostać wymieniony na 
nowy i ponownie zaznaczył ,że Wałbrzych nie musi kupować wody od Marciszowa. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Zwrócił się do prezesa o nie pozostawianie wrażenia , że spółka  nie będzie płacić Gminie podatku i tylko stratach 
i proponuje zakończyć dyskusję. 
Radna Zofia Siudak  
Zwróciła się do  prezesa o wyjaśnienie sprawy zaniedbania, wodociągowania na terenie naszej Gminy  
dotychczas i dlaczego nie zainwestowała  choćby w urządzenia, o których mówił, że są przestarzałe oraz innych 
spraw przedstawionych w materiałach . 
W odpowiedzi prezes poinformował, że inwestycje na przyszłość to zadania na około 0d 30 do 40 % budżetu 
spółki  i , które jest szansa wykonać  w okresie 15 m miesięcy, ponieważ Gmina Marciszów jest  trzecia w 
kolejności do ich wykonania. Jednak poprzez wystąpienie Gminy z WZWiK siłą rzeczy będą musiały zostać 
wykreślone. Dlaczego nie zostały wykonane zadania poprzednie nie wie jest w spółce od 1,5 roku i można by się  
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odwoływać. Dodał też , że nigdy Gmina samodzielnie nie będzie miała takich możliwości pozyskania środków / 52 
ml/, jakie mają  związki międzygminne .  
Radny Janusz Banasiewicz 
Zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji n/t wodociągów stwierdzając , że temat został już wyczerpany. 
Rada Gminy w głosowaniu 9 głosami  „za”, 6 głosami   przeciwnymi / A.Ryżowski , 
J.Adamczyk,T.Borowy,A.Mitczak, Z.Siudak,W.Wróblewski/ , 0 głosów „wstrzymujących” przyjęła wniosek radnego 
J.Banasiewicza o zamknięcie dyskusji. 
Ad.5. 
Sprawy różne  
Przewodniczący Rady Gminy przypomniał radnym o składaniu oświadczeń majątkowych w terminie. 
Po zakończeniu obrad sesji zaproponował odbycie kolejno wszystkich komisji Rady w celu wybrania 
przewodniczącego i zastępcy komisji. 
Skarbnik Gminy poprosiła o nie zwoływanie posiedzeń komisji n/t analizy projektu budżetu na 2007 r z powodu jej 
nieobecności w dnia 15 i 19 grudnia. 
Radny Adam Ryżowski  
Zwrócił się o usunięcie drewnianych tablic z napisami ” Gmina Marciszów Wita i Żegna ” z terenu naszej Gminy  z 
powodu ich bardzo złego stanu i proponuje ich wymianę. 
 
Sołtys Tadeusz Rakoczy  
Zwrócił się w sprawie wykonania oświetlenia na kolonii Kocików w Nadgórniku.  
 
Radny Andrzej Mitczak 
Wnioskował o oświetlenie terenu koło  wybudowanej świetlicy w Ciechanowicach. 
 
Radny Tadeusz Borowy  
Zgłosił brak oświetlania ulicy Sołeckiej w Marciszowie. 
 
Radna Jadwiga Adamczyk  
Wnioskowała, aby w momencie wygaśnięcia umowy z dotychczasowym użytkownikiem , kolorowych jeziorek w  
Wieściszowicach  - Kazimierzem Angielskim , uwzględnić osoby miejscowe dając  szansę osobom,  które będą 
chciały taką działalność podjąć.  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji  Przewodniczący  Rady Gminy dokonał jej zamknięcia. 
 
protokołowała                                                                                                      Przewodniczący Rady Gminy 
Grażyna Dudczyk                                                                                                        Henryk Mazur 
Insp.d/s Rady Gminy 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


